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doorgaan met het geven van juridische adviezen maar niet langer voor
een rechterlijk college optreden.

Verschil met de artsen was er ook in zoverre dat de bezetter er niet
toe was overgegaan, een met de Artsenkamer te vergelijken Advocaten-
kamer in het leven te roepen. Wèl had de NSB een Rechtsfront gekend
en daarbij hadden zich van de ruim zeventienhonderd advocaten ca.
vijf-en-tachtig aangesloten - een deel van die vijf-en-tachtig was ove-
rigens niet advocaat gebleven maar had tijdens de bezetting een functie
aanvaard in het bestuursapparaat of bij de rechterlijke macht.

Verschil met de artsen was er voorts omdat, terwijl de arts bij zijn
beroepsuitoefening in hoofdzaak contact heeft met zijn patiënten, de
advocaat behalve met zijn cliënten ook contact heeft met zijn eonfraters
en met de leden van de rechterlijke colleges. Hij treedt in het openbaar
op; dat schept een andere situatie.

Verschil met de artsen was er tenslotte omdat, terwijl de arts die 'fout'
was, in zijn beroepsuitoefening geen 'foute' daden had behoeven te
bedrijven, de a.dvocaatdie 'fout' was, dat laatste in menig geval wèl had
gedaan: hij had bijvoorbeeld als juridisch deskundige verenigingen die
door de bezetter waren opgeheven, geliquideerd of was opgetreden als
Verwalter van aan de Joden ontnomen bedrijven.
Een wezenlijk andere situatie - dat had zijn gevolgen.
Alle advocaten die tot het einde der bezetting hun beroep hadden

uitgeoefend en 'fout' waren geweest, ca. vijf-en-veertig, of zich in een
ander opzicht hadden misdragen, ca. twintig, werden na de bevrijding
door de Raden van Toezicht 'van het tableau geschrapt'; daarenboven
werd aan minstens tien gedurende enige tijd de uitoefening van hun
beroep verboden en werden er minstens vier berispt. Die zuivering
voltrok zich, aldus in 't Veld, 'verrassend snel, grondig, en zonder grote
schokken.' 1

Maar dat was niet het einde.
Diegenen die 'van het tableau geschrapt' waren, dienden enige tijd na

hun vrijlating veelal het verzoek in, weer tot de balie te worden toege-
laten. In de meeste arrondissementen werd dat geweigerd maar in de
herfst van '5 I stelde de Hoge Raad, waarbij een der afgewezenen in
cassatie was gegaan, de betrokkene in het gelijk, conform een uitspraak
van een vergadering van de Dekens van de Orden van Advocaten dat de
'evident lichte gevallen' weer toegelaten moesten worden. Het toelaten
van uitgeslotenen die men niet als 'evident lichte gevallen' kon beschou-

1A.V., p. 102.


